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 EDITORIAL 

 Z ÚřADu

Ve znamení jara
Spoluobčané a čtenáři, 

jaro se letos hlásí chladem. Naši redakční 
činnost to ovšem ani v nejmenším nepo- 
znamenalo.

Přinášíme vám dostatek zpráv a infor- 
mací tzv. „zatepla“. I po zdražení vajec se 
o velikonocích koledovat jistě nepřestalo, 
alespoň na vesnicích. To je zaručená a asi 
očekávaná zpráva.

Štěchovické proudy přinášejí obsáhlou 
informaci o veřejném jednání zastupitelů 
dne 7. 3. v Třebenicích. Ti, kteří jednání neby- 
li přítomni, mají možnost přečíst si zápis  
a usnesení v klidu doma. Pozornosti určitě 
neujde zejména článek redakční kolegyně 
Olgy Hlaváčkové ODMĚNY ZASTUPITELŮ. 
V přehledné tabulce se uvádějí finanční 
odměny (ohodnocení) stanovené zákonem. 

Tato transparentní prezentace možná uml- 
čí hlavně rozšiřovatele zaručených zpráv 
o „kapsování se“ na něčí úkor. Změna ve 
složení zastupitelstva  – od 1. 4. Odstupu- 
jícího zastupitele Petra Marka – Nezávislí 
Š.T.M. nahradí ve funkci Ing. Klára Cihelko- 
vá. Pro zajímavost – počet vysokoškolsky 
vzdělaných zastupitelů je nyní šest. Z pat- 
náctičlenného zastupitelstva je to 40 %. 
Nové zastupitelce přejeme úspěšnou spo- 
lupráci a elán při práci pro „obec“.

Částečně jsme se zaměřili na navázání 
kulturních tradic a další rozvoj kultury v mís- 
tě. Dokladují to např. vyhlášení fotosoutěže 
Místo plné krásy, či uspořádání 1. pře- 
hlídky neprofesionálních pěveckých sborů 
pod názvem Štěchovické zpěvobraní 
2012, uskutečněné dne 24. 3. v MFC, které 

se setkalo s příznivým ohlasem jak mezi 
účinkujícími tak rovněž u diváků. 

Zveřejňujeme výsledky výběrového ří- 
zení firmy na rozšíření MŠ. Podle ověřené 
informace je známo, že starosta, pan Čapek, 
nebyl členem výběrové komise. Věřme, že 
vybraná firma provede práce kvalitně, ve 
smluvním termínu a rodiče své ratolesti do 
nové školky opravdu začátkem školního 
roku přivedou. Další zajímavosti si pozorný 
čtenář určitě najde bez upozorňování.

Nenechte se při čtení nikým a ničím rušit  
a hlavně nezapomeňte, že jsme vždy ochot- 
ni přijmout vaše podněty, rady a připomín- 
ky – ne pro sebeuspokojení, ale prvořadě 
pro rozvoj místa v němž rádi žijeme.

                                                      
 Josef Zázvorka

Druhé zasedání v roce 2012 proběhlo v Třebenicích
v restauraci V Proudech dne 7. 3. 2012.
Přítomni byli: M. Čapek, P. Zeman, J. Andrle, J. Marková, S. Žemlička, A. Sláde-
ček, ing. L. Kobl, RNDr. J. Malý, ing. P. Šedivý, L. Fontán

Omluvili se: M. Vlková, P. Marek, ing. J. Pe- 
šice, ing. O. Mach, P. Bechyně

Po uvítání, volbě zapisovatele (K. Rož-
níčková), volbě mandátové a návrhové 
komise a volbě ověřovatele zápisu došlo 
na schválení programu zasedání.

Bylo navrženo rozšíření programu o dal- 
ší body: uzavření smlouvy s LAM, promi- 
nutí poplatku panu Radovi, řešení spor- 
tovní komise, odměny zastupitelů, smlouva 
o veřejné linkové dopravě s  Ropidem, 
souhlas s  podáním žádosti o dotaci na 
přístavbu MŠ – ROP, projednání návrhu 
Strategického plánu městyse, stanovení 
ceny za pronájem pozemků, žádost paní 
Krbcové o proplacení znaleckého po-
sudku, seznámení s kritérii přijímaní dětí 
do MŠ na školní rok 2012/2013, žádost 
SDH Masečín o prodej hasičské kropič-
ky, návrh pana ing. Kobla o odsouhlase-
ní postupu městyse Štěchovice ve věci 
trestních oznámení a právních sporů. 
Rozšíření programu bylo jednohlasně 
odsouhlaseno.

Pan Malý předložil opět zprávu ze 
schůzky kontrolního výboru a vznesl do-
tazy na nedořešené záležitosti:

– Tyršův pomník – pan starosta pověřen 
k  urgenci ve věci odkupu pozemku 
pod a v okolí Tyršova pomníku ve Ště-
chovicích (vedle jezu V Kocábech, na-
proti vile MuDr. Studničky)

– orientační směrovky – na návrh občana 
k umístění směrovek k Tyršovu a Svojsí-
kovu pomníku – projednáním lokální-
ho turistického značení stezky ke Svoj- 
síkovu pomníku se zbraslavským skaut- 
ským oddílem pověřen pan Malý,  
směrovky budou poté vyrobeny na-
jednou

– návrhy na další orientační směrovky je 
možné podávat panu Malému

– knihovna v  Masečíně – projednat na 
pracovním zasedání zastupitelů

– pan Zeman pověřen k jednání o uzam-
čení jističů u knihovny v Masečíně

(v 18:12 přišel na zasedání pan zastupitel 
Marek – počet přítomných se zvýšil na 11).
 
Byl jednohlasně schválen závěrečný 
rozpočet městyse Štěchovice za rok 
2011 (rozpočtová změna č.5/2011 – 

uveřejněna v  minulém čísle Štěcho-
vických proudů).

Dále bylo 9 hlasy schváleno uzavře- 
ní smlouvy s  vybraným uchazečem 
výběrového řízení na přístavbu MŠ 
– výběrová komise doporučila zastu- 
pitelstvu ke schválení následující po-
řadí: XEDOS, s. r. o., CARAVAN POINT 
PRAHA, s. r. o., INKOMA STAV, s.r.o., 
TOST.CZ, s. r. o., WAREX, s. r. o.

Dále se řešily majetkové záležitosti – 
žádosti o prodej pozemků

– p. Zikán požádal o projednání návrhu 
na odkoupení pozemku v k.ú. Masečín 
p.p.č. 206/5 o výměře 405 m2 a stano-
vení ceny

Jednohlasně byl schválen záměr měs-
tyse Štěchovice – prodej tohoto pozemku.

– projednání žádosti paní Hladíkové od 
odkup části pozemku p.p.č. 21/2 k.ú. 
Štěchovice o výměře 19,5 m2 – tato 
žádost byla zamítnuta

– projednání žádosti pana Dvořáka na od-
koupení pozemku p.p.č. 307/ 41 v k.ú. 

 Dokončení na str. 2
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Druhé zasedání v roce 2012 proběhlo v Třebenicích
v restauraci V Proudech dne 7. 3. 2012.
 Dokončení ze str. 1

Štěchovice o výměře 299 m2 – pan 
Dvořák nedoložil vlastnictví studny, 
žádost tedy byla zamítnuta

Dalším bodem jednání bylo uzavření 
rámcové smlouvy s LAM plus, s.r.o. na po-
skytování služeb elektronických komuni-
kací a služeb technického zabezpečení. 
návrh byl jednohlasně odsouhlasen.

Opět se projednávala žádost pana 
Rady o prominutí poplatku za odpad. 
Pan Malý opět vysvětlil, že podle zákona 
nelze dávat jednotlivé výjimky, je zapo-
třebí upravit obecně závaznou vyhlášku. 
Tento bod byl tedy vypuštěn z programu 
a byla navržena změna vyhlášky městyse 
Štěchovice č.2/2011 o místním poplatku 
za provoz systému shromažďování, sbě-
ru, přepravy, třídění, využívání a odstra-
ňování komunálních odpadů. Vše bude 
projednáno na prac. schůzce zastupitelů.

Deseti hlasy bylo odsouhlaseno zru-
šení sportovní komise, která se nikdy 
nesešla – nefungovala.

(V 19:08 dorazil na zasedání pan zastupitel 
Mach. Počet se zvýšil na 12.)

na základě návrhu pana ing. Šedivé-
ho bylo odsouhlaseno, že zastupitelstvo 
bude pobírat zákonné odměny podle 
přílohy č.1 k nařízení vlády č. 37/2003 Sb. 
v  max. výši dle této přílohy jako formu 
odměny za jejich práci:

S odměnami pro zastupitele souhlasilo 
11 zastupitelů.

S  odměnami pro místostarostu, rad-
ní a předsedy výborů a komisí podle 
výše uvedené přílohy nařízení vlády  
č. 37/2003 Sb. souhlasili 3, proti byli 2  
a zdrželo se 7 zastupitelů.

Vzhledem k  tomu, že se tedy zřekli 
místostarosta, radní a předsedové výbo-
rů a komisí vyplácení odměn v maximál-
ní výši, navrhlo zastupitelstvo umožnit 
všem těmto osobám určit při nejbližší 
rozpočtové změně, v jaké části rozpočtu 
má dojít k navýšení, resp. přesunu částek 
v  rozpočtu ve stejné výši, jako je jejich 
ušetřená roční odměna tak, aby mohlo 
dojít k poskytnutí plnění dle jejich poža-
davků (kultura, sport, školství, humani-
tární účely apod.) a to buď v průběhu, či 

na konci roku (nikoliv však v předstihu). 
S tímto návrhem souhlasilo 9 zastupite-
lů, 1 byl proti a 2 se zdrželi hlasování.

Dalším bodem jednání byla smlouva  
o veřejné linkové dopravě Ropid. Zastu-
pitelé jednohlasně schválili navržené do-
datky ke smlouvě s ROPID.

Jednohlasně bylo také schváleno po-
dání žádosti o dotace na přístavbu MŠ  
z  ROP, prioritní osa č. 3, oblast podpo- 
ry 3.3.

Zastupitelé vzali na vědomí projedná-
ní návrhu Strategického plánu rozvoje 
infrastruktury městyse Štěchovice.

Dále bylo nutno určit ceny nájmu u les- 
ních pozemků ve vlastnictví městyse. 
cena byla dříve stanovena jako regulo-
vaná dle cenového výměru Ministerstva 
financí. Regulace padla.

navrženo bylo: ostatní užívaná plocha 
užívaná s  rekreačními chatami ze sou-
časných 8 Kč/m2/rok se zvýší na 20 Kč/
m2/rok, zastavěná plocha ze současných  
16 Kč/m2/rok na 50 Kč/m2/rok. Pan za-
stupitel Andrle se správcem nemovitostí 
p. Rožníčkovou prověří stav v okolí chat. 
Deset zastupitelů návrh odsouhlasilo, je-
den byl proti a jeden se zdržel.

Žádost paní Krbcové o proplacení zna- 
leckého posudku na opravu domu (infor- 
mace viz v předchozím zápise ze zasedá-
ní) byla schválena, ale návrh byl pozmě-
něn na 50% úhradu. Deset zastupitelů 
odsouhlasilo, dva se zdrželi.

Dále odsouhlasilo zastupitelstvo jed-
nohlasně kritéria pro přijímaní dětí do MŠ 
Štěchovice ve školním roce 2012/2013.

Při počtu přihlášených dětí nad volnou 
kapacitu mateřské školy budou děti přijí-
mány podle stanovených kritérií:

1. Děti v posledním roce před zahájením 
školní docházky s  trvalým pobytem 
v městysi Štěchovice

2. Děti sestupně dle věku s  podmínkou 
trvalého bydliště dítěte v městysi Ště-
chovice.

3. Děti v posledním roce před zahájením 
školní docházky ze spádových obcí, 
které nemají zřízenu MŠ (s podmínkou 

úhrady poměrných neinvestičních ná-
kladů od příslušné obce, ve které má 
dítě trvalé bydliště, městysi Štěchovi-
ce – zřizovateli MŠ)

Pan Kobl předložil žádost SDH Masečín 
o prodej hasičské kropičky. Zastupitel-
stvo jednohlasně odsouhlasilo protiná-
vrh: hasiči JSDH Štěchovice mají zájem, 
do konce dubna bude kropička převede-
na do Štěchovic.

Pan Kobl dále předložil návrh, aby veš-
keré podávané žaloby a trestní oznáme-
ní jménem městyse musela nejprve pro-
jednat rada nebo zastupitelstvo.

Protinávrh: zastupitelstvo ukládá 
starostovi, aby informoval zastupitele, 
pokud bude podávat trestní oznámení 
jménem obce.

V diskuzi se probralo:
– pan Zeman se dotázal pana Kobla, zda 

SDH Masečín čistili masečínský vrt – 
odpověď – nečistil

– pan Šedivý informoval zastupitele o na- 
bídce pro Mfc k  účasti na filmovém 
festivalu – zastupitelé vzali na vědomí 
a podporují další jednání

– dále pan Šedivý informoval o akci Ště-
chovické zpěvobraní  24. 3. 2012 – pře-
hlídka pěveckých sborů

– dále jsme se dozvěděli, že v  pronaja-
tých prostorách v  kovárně je padlý 
strop – pan Zeman byl pověřen k zjiš-
tění situace

Občané Třebenic se vyjádřili k problé-
mům, které je trápí:
– zanesené kanály v Třebenicích – prově-

ří pan Zeman
– ve starých Třebenicích není na jed-

nom místě dokončena výměna kabelů 
(ČEZ) – je nutné se obrátit na ČEZ

- před garážemi v  Třebenicích se drží 
voda – pan Žemlička s  panem Zema-
nem prověří stav

– co se starými tel. kabely v Třebenicích – 
k řešení pověřen pan Andrle

– zákaz vjezdu do MŠ Štěchovice – i přes 
toto omezení jezdí do areálu MŠ množ/ 
ství aut – narušena bezpečnost dětí 
při přechodu ze ZŠ do školní jídelny – 
bohužel v současné době nejsou pro-
středky na vybudování nové moder-
nější brány

(zpracovala O. Hlaváčková)
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Na čem se usNesli Naši zasTuPiTelé? 
Pro vás, kteří nemáte přístup na internet (ale i pro ty, kteří ho máte, ale třeba nečtete 
zápisy ze zasedání zastupitelstva) přinášíme informace z  veřejných zasedání 
zastupitelstva, která k dnešnímu dni proběhla v novém roce 2012.

První zasedání proběhlo 26. 1. 2012 v hostinci 
U Cihelků v Masečíně

Přítomni byli: M. Čapek, P. Zeman, J. Andrle, J. Mar- 
ková, S. Žemlička, P. Bechyně, ing. L. Kobl, RnDr.  
J. Malý, ing. P. Šedivý

Omluvili se: M. Vlková, L. fontán, P. Marek, ing. 
J. Pešice, ing. O. Mach, A. Sládeček

Po uvítání, volbě zapisovatele (K. Rožníčková), vol- 
bě mandátové a návrhové komise a volbě ověřova-
tele zápisu došlo na schválení programu zasedání.
a) Pan Malý přednesl zprávu kontrolního výboru, 

který prověřuje pravidelně plnění usnesení za-
stupitelstva a zadaných úkolů – úkoly z  minu-
lých zasedání:
– pan Žemlička a pan Malý mají na starost pří-

pravu vyhlášky o udržování zeleně  – odpověď: 
pracují na tom

– oprava hřbitovní zdi – probíhají jednání me- 
zi památkáři a ing. O. Zemanem

– noční svícení v Třebenicích (požadavek pana 
Žemličky) – odpověď:  splněno

– požadavek pana Andrleho na řešení uzam- 
čení jističů u klubovny v  Masečíně – odpo- 
věď: řeší se s rozvodnými závody

– pan Kobl řeší využití klubovny v Masečíně, je 
pověřen vyzvat obyvatele k podnětům – nové 
informace od p. Kobla: je zájem zde provo-
zovat dětský kroužek („malý myslivec“) se 
současným zachováním funkce knihovny  
a informačního centra (do budoucna)

b) kontrola plnění usnesení z předchozího zasedá- 
ní zastupitelstva ze dne 2. 12. 2011:

– zastupitelstvo uložilo starostovi zařídit pro- 
vedení personálního auditu na Úřadu městy- 
se – odpověď: audit objednán na 3. 2. 2012

– zastupitelstvo uložilo správci budov zavést 
knihu závad v každé obecní budově – odpo- 
věď: zavede nový správce (p. Rožníčková)

–  řešení situace sportovní komise, která nefun- 
guje: nový předseda nebo zrušení, p. Zeman 
bude jednat s  komisí – odpověď: prozatím 
nejednal,  pan Šedivý navrhl zrušení komi- 
se, event. začlenění pod jinou – přesunu-
to na příští zasedání zastupitelstva

c) dále byla přečtena zpráva z  rady městyse – 
 zápisy z jednání rady jsou uveřejněny na webo-
vých stránkách – www.stechovice.info

d) Seznámení s výsledky výběrového řízení – „Zajiš- 
tění provozu vodohospodářské infrastruktury 
městyse Štěchovice“ – jmenovaná komise pro- 
vedla kontrolu obálek a úplnosti každé nabídky, 
obálky byly neporušené a nabídky kompletní. 
Ze 4 oslovených dodavatelů reagovali 2, jeden 
odstoupil. Výběrová komise proto doporučuje 
zastupitelstvu městyse ke schválení firmu VHS 
Benešov – stavokomplet. návrh byl jednohlasně 

přijat. (VHS Benešov zajišťuje na základě smlou-
vy provoz, za který městys platí dohodnutou 
cenu – odečty, vyúčtování, fakturace spadá pod 
úřad městyse. nejedná se tedy o pronájem cizí 
firmě, jako tomu bylo u firmy BRAVOS, což je tře-
ba zdůraznit. Veškeré problémy řeší tedy přímo 
pracovnice úřadu)

e) Paní Krbcová žádá o proplacení znaleckého po- 
sudku na posouzení oprav chodníku u domu 
č. p. 118 ve Štěchovicích.  Po výstavbě kanalizace 
a vodovodu v  r. 2002 proběhla ze strany měs- 
tyse rekonstrukce chodníku před domem, od té 

doby je dům údajně podmáčený. Majitelka si 
nechala udělat znalecký posudek, který ovšem 
jednoznačně neprokazuje souvislost s  podmá-
čením domu s  rekonstrukcí nového chodníku. 
nedošlo se k žádanému závěru – na základě pro-
tinávrhu byla tato záležitost přesunuta na jedná-
ní příštího zasedání zastupitelstva. 

f ) Dále došlo na základě návrhu sociální komise 
k přidělení uvolněných bytů
– návrh jednohlasně odsouhlasen – vytvořen 

 pořadník pro konkrétní byty:
– ulice Vltavská 316, byt č. 14 ve Štěchovicích – 

Dvořáková, Kučera, Jirec, Andrle P.
– ulice Vltavská č.p. 316, byt č. 13 ve Štěchovicích 

– Sůva, Piwková
– ulice Hlavní 55, byt č. 1, Štěchovice – Jirec, 

Kwiczala, Andrle P.
– ulice Hlavní 55, byt č. 2, Štěchovice – Kwiczala, 

Andrle P.
– v  případě uvolnění bytu v  Masečíně 179, byt. 

č. 5 – p. Dudek
– v  případě uvolnění bytu v  Masečíně 179, byt. 

č. 1 – p. Krajčík

(po tomto usnesení odešel pan ing. Šedivý – počet 
přítomných se změnil na 8 zastupitelů)
g) Rozhodlo se jednohlasně o nutné aktualizaci 

 formuláře žádosti o přidělení bytu. Zpracuje so-
ciální komise ve spolupráci s úřadem

h) Projednávala se žádost pana Rady o udělení vý- 
jimky z vyhlášky č. 5/2010 o úlevu na platbě za ko-
munální odpad – zastupitelé se rozhodli záležitost 
odložit, je třeba změnit celou vyhlášku, není 
možné udělovat výjimky)

g) Odměny zastupitelů – v roce 2011 se zastupite- 
lé odměn zřekli a peníze předali k různým úče- 
lům – sport, kultura…  zákonné odměny náleží 
radním, předsedům komisí atd. Pro rok 2012 
se jednohlasně shodli na řešení, že si ponechají 
minimální zákonnou odměnu jako v roce minu-
lém (cca 500 Kč měsíčně), o dalším postupu se 
poradí na pracovním zasedání.

h) Jízdní řády Masečín – pan Bechyně zpracoval vý-
zvu pro občany Masečína, aby navrhovali změny 
v jízdním řádu autobusů – zveřejněno na webu 
a ve Štěchovických proudech.

ch) Základní škola požádala o udělení mimořád-
ného ředitelského volna na 2. 2. 2012. návrh byl 
jednohlasně odsouhlasen.

i)  Základní škola žádá o parkovací místa pro učite- 
le zdarma na parkovišti u autobusového nádraží. 
Schválen byl protinávrh: učitelům ZŠ bude na-
bídnuta parkovací karta za 100 Kč na měsíc. 

j) Pan Žemlička informoval o havarijním stavu vo- 
dovodního potrubí v Třebenicích – průběžně bu- 
de řešit pan Zeman a pan Žemlička.

k) Seznámení s  opatřením krajské hygienické sta- 
nice o odběru vody v Masečíně.
– zvýšený limit dusičnanů ve vodě v  Masečíně 

– p. Kobl požadoval obeslat všechny občany 
Masečína o tomto stavu

– pan Zeman objasnil situaci – stávající stav je 
72 mg/l, norma je 50, do roku 2015 je udě- 
lena výjimka, která je podmíněna postavením 
úpravny vody

– občané budou informováni o rozborech – pově- 
řen pan starosta – jednohlasně odsouhlaseno.

l) Dále se dozvídáme od pana starosty:
– dluh Štěchovic činí k 31. 12. 2011  5,8 mil. Kč 

(úvěry přijaté za minulého vedení obce), na 
běžném účtu je 9,7 mil. Kč

– řešení situace s komunikací na Kocábě (p. Bud-
ská) je stále v řešení

V  diskuzi se debatovalo o lávce přes Kocábu, 
byly vysvětleny detailně důvody žádosti pana Rady 
o změnu vyhlášky, byla projednána stížnost z Tře-
benic na nepořádek na cestě a na parkovišti. Pan 
Zázvorka se ujišťoval, zda zastupitelstvo podpoří 
i v  roce 2012 časopis Štěchovické proudy za stej-
ných podmínek. Lidé se ptali na způsob vyúčtování 
platby za vodné a stočné. Bylo vysvětleno, že kdo 
nahlásil stav, měl vyúčtován skutečný stav, kdo ne-
nahlásil stav, bylo řešeno odhadem – bude správ-
ně doúčtováno na základě dalších odečetů. Paní 
Marková všechny pozvala na Masopust do Štěcho- 
vic, který proběhl 18. 2. 2012, poté následovaly 
vepřové hody.

Důležitým sdělením pro lidi bylo, že na banko-
mat se České spořitelně nedoplácí (ve smlouvě 
jsou uvedeny přísné podmínky, bankomat ve Ště-
chovicích se však osvědčil – je uskutečňován do-
statek výběrů, bankomat nás nestojí  ani korunu.)

Pan Zeman závěrem všem poděkoval za účast.
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Kompenzační pomůcky pro domácí péči
V roce 2006 byly z dotace Středočeského kraje pořízeny v rámci dovybavení pečovatelské 
služby kompenzační pomůcky a termojídlonosiče. Půjčování těchto pomůcek potřebným 
občanům zajišťovala Farní Charita Starý Knín. Od loňského roku je pronájem kompenzač- 
ních pomůcek zajišťován přímo Úřadem městyse Štěchovice. Pokud by měl někdo zájem 
o zapůjčení těchto pomůcek, může se obrátit na Úřad městyse Štěchovice, telefon 
257 740 403 linka 14, e-mail: jiraskovav@ou-stechovice.cz .

Druh kompenzační pomůcky kusů měsíční 
půjčovné

polohovací postel 3 450 Kč
matrace antidekubitní vzduchová s pulzátorem 3 120 Kč
matrace antidekubitní pěnová 12 cm 2 60 Kč
matrace antidekubitní pěnová 10 cm 2 50 Kč
podložka antidekubitní fIBRO 4 20 Kč
invalidní vozík (skládací) 3 180 Kč
chodítko čtyřkolové skládací 4 80 Kč
chodítko dvoukolové pevné 1 30 Kč
berle francouzská duralová 4 5 Kč
křeslo klozetové nastavitelné 2 50 Kč
mísa podložní 1 10 Kč
termojídlonosič třípatrový 192 10 Kč

Od 1. 4. se nám 
ve Štěchovicích 

změnilo 
SLOŽENí 

ZASTUPITELSTVA
Po odstupujícím panu 

Petrovi Markovi 
nastoupila do řad zastupitelů 

ing. Klára Cihelková.
 Přejeme hodně sil a vytrvalost.

Zastupitelstvo ve Štěchovicích 

od 1. dubna 2012 
(dle počtu získaných hlasů):

Pavel Zeman (417)
Sdružení nezávislých kandidátů S.O.S  

RNDr. Jiří Malý (380)
Sdružení nezávislých kandidátů Š.T.M. 

Miloslava Vlková (327) ČSSD

 Jaroslava Marková (305)
Sdružení nezávislých kandidátů S.O.S. 

Stanislav Žemlička (277)
Sdružení nezávislých kandidátů S.O.S. 

Jaroslav Andrle (251)
ODS (bez politické příslušnosti)             

Pavel Bechyně (246)
Sdružení nezávislých kandidátů S.O.S. 

Ing. Lukáš Kobl (227)
Sdružení nezávislých kandidátů Š.T.M. 

Ing. Oldřich Mach (225)
ODS (bez politické příslušnosti)             

Ing. Petr Šedivý (222)
Sdružení nezávislých kandidátů Š.T.M  

Ing. Josef Pešice (214)
ČSSD (bez politické příslušnosti)

Libor Fontán (210) ČSSD                                                      

Aleš Sládeček (208)
Sdružení nezávislých kandidátů S.O.S. 

Ing. Klára Cihelková (205)
Sdružení nezávislých kandidátů Š.T.M. 

Miloš Čapek (198)
ODS (bez politické příslušnosti)             

Redakční rada Štěchovických proudů vyhlašuje fotografickou soutěž 
Štěchovice, Masečín, Třebenice v hledáčku objektivu

místo plné krásy
Cílem této soutěže je především:

 Propagace Štěchovic, Masečína a Třebenic
 Snaha o zapojení občanů všech věkových kategorií do života naší obce (městyse)
 Posílení sounáležitosti, vnímání krásy místa, kde žijeme

Nejlepší fotografie budou oceněny dárkovými balíčky.
Všechny zaslané fotografie budou vystaveny.

Vaše fotografie se může dostat na titulní stranu časopisu Štěchovické proudy,
fotografie budou vystaveny na úřadě městyse (chodby, kanceláře, obřadní místnost).

fotografie budou dále zveřejněny na webových albech městyse (viz odkaz fotogalerie na 
www.stechovice.info) – zde budou k nahlédnutí pro všechny, kteří se chtějí seznámit  s výsledky 

fotografické soutěže o nejzajímavější fotografie.
Pravidla soutěže: 
fotografické práce, tedy jednotlivé snímky, musí dokumentovat život ve Štěchovicích, Masečíně 
nebo Třebenicích a bezprostředním okolí  Účast v soutěži je bezplatná  Jeden autor může při- 
hlásit maximálně 3 fotografické práce. fotografie mohou být barevné i černobílé  Každá fotogra- 
fie musí být na rubové straně označena jménem autora, názvem fotografie, místem a datem 
pořízení. Přihlašovatel musí doručit fotografie v elektronické podobě (v některém z obvyklých 
datových formátů, např. jpg, bmp, tif ) v minimálním rozlišení 1600 x 1200 pixelů a v tištěné 
podobě ve formátu 20 x 30 cm (resp. ve formátu odvozeném), a to v termínu nejpozději do 
29. 6. 2012, na adresu: Úřad městyse Štěchovice, Hlavní 3, 252 07 Štěchovice. Obálku označte 
heslem „fotografická soutěž“  Přihlašovatel musí být autorem přihlášené fotografie. Soutěží se 
v kategorii děti (do 18 let) / dospělí.  Autorská práva soutěžních snímků zůstávají soutěžícímu, 
nicméně účastí v soutěži autor souhlasí s využitím snímků za účelem propagace  Autor souhlasí 
se všemi způsoby využití přihlášených fotografií na propagaci, výhradně však vždy pro osvětové 
a nekomerční účely (např. výstavy, publikace, kalendáře, brožury apod.); autor souhlasí s tím, že 
využití bude bezúplatné a na dobu neomezenou, přičemž v ostatním zůstávají autorská práva 
autora nedotčena (samozřejmostí je uvádění autora fotografie)  Přihlášením do soutěže zúčast-
něný souhlasí se všemi uvedenými pravidly a podmínkami soutěže a užití přihlášených fotografií 
 Autor si je vědom toho, že nebudou-li přihlášené fotografie splňovat stanovené náležitosti, 
bude jeho přihláška ze soutěže vyřazena  11. Autoři nejlepších fotografií budou oceněni. Poro-
tou se stane redakční rada časopisu Štěchovické proudy, posléze i veřejnost. Dle došlých snímků 
si vyhrazujeme právo na rozdělení soutěže do více kategorií.
Průběh soutěže: Termín vyhlášení soutěže je: Štěchovické proudy březen/duben 2012 + web měs- 
tyse.  Příjem fotografií do soutěže bude ukončen dne 29.06. 2012 v 10 hodin  Soutěžní fotogra-
fie musí být doručeny na adresu: Úřad městyse Štěchovice, Hlavní 3, 252 07 Štěchovice. Rozho-
dující je datum a čas doručení. Obálka musí být opatřena jménem a adresou autora (odesílatele) 
a označena heslem „fotografická soutěž“  fotografie budou posuzovány na základě kreativity  
a fotografické kvality. Výsledky soutěže budou zveřejněny na stránkách městyse www.stecho-
vice.info a ve Štěchovických proudech.  V případě dotazů se obraťte na: Renáta Ondrouš-
ková, úřad městyse Štěchovice, e-mail: OndrouskovaR@ou-stechovice.cz, tel.: 257 740 403.

TěŠíME SE nA VAŠE SníMKy
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ODměNy zasTuPiTelů
Z usnesení zastupitelstva se neustále dozvídáme o projednávání jakýchsi odměn, 
které si naši zastupitelé přiznávají, pak se jich vzdávají … Rádi bychom našim čte-
nářům vysvětlili situaci. Každý zastupitel, radní, předseda komise nebo výboru 
a členové komisí a výborů mohou podle nařízení vlády pobírat odměnu za výkon 
své funkce. Níže Vás seznamujeme s konkrétními částkami, abyste měli předsta-
vu, o jaké finanční náklady se jedná a stojí za to zdůraznit, že tím, že se jich mís-
tostarosta, radní a  předsedové i  členové komisí vzdali, dávají příležitost využít 
tyto peníze v oblastech, kde jsou potřeba – na sport, kulturní akce, školství apod. 

Za  dobré spravování města či obce si 
zastupitelé jistě svou odměnu zaslouží. 
Její výše nedosahuje ani částek, které 
dostávají kvalitní manažeři v  soukromé 
sféře. Přesto řada lidí o odměnách svých 
zastupitelů nemá tušení. Aktualizova-
nou tabulku odměn zveřejníme na webu 
městyse www.stechovice.info v  sekci 
ZASTuPITELSTVO.

Zatímco má uvolněný zastupitel ná-
rok pouze na jednu odměnu (tu nejvyš-
ší), neuvolněnému lze poskytnout od-
měnu v  souhrnu za  výkon jednotlivých 
funkcí. Je tedy možné v případě neuvol-
něných členů příplatky za  funkce sčítat, 
takže například předseda výboru či ko-
mise může dostávat odměnu jako sou-
čet odměny za  tuto funkci a  současně 
odměnu za funkci zastupitele. Stejně tak 
je možné k odměně místostarosty přičíst 
i odměnu za funkci zastupitele a případ-
ně i  za  členství ve  výboru či komisi. co 
se týče odměn členů výborů a  komisí, 
kteří nejsou zastupiteli, tak je výše od-

měn zcela na zastupitelích a nemá žádná 
omezení.

Ještě než přejdeme ke konkrétním 
částkám, je třeba vysvětlit 

používané termíny: Co znamená 
UVOLNěNý a NEUVOLNěNý?

Jediným uvolněným zastupitelem ve 
Štěchovicích je starosta.

Uvolněným členem zastupitelstva ob- 
ce se rozumí ten, který tuto funkci vyko- 
nává tzv. „na plný úvazek“ jako své „hlav-
ní zaměstnání“ (použité uvozovky jsou 
na  místě, neboť ani v  případě uvolně-
ných členů zastupitelstva nejde o žádný 
pracovněprávní vztah k  obci; žádný za-
stupitel není zaměstnancem obce a  ani 
obec není ve vztahu k nim zaměstnava-
telem).

Neuvolnění členové zastupitelstva
Obecní zastupitelé, kteří nejsou pro 

výkon této veřejné funkce dlouhodobě 
uvolněni ze svého pracovního poměru, 
jsou obecním zřízením označováni jako 

neuvolnění členové zastupitelstva obce. 
neuvolnění zastupitelé tak vykonávají 
svoji funkci vedle svého pracovního 
či jiného obdobného poměru, popř. to 
mohou být i  podnikatelé, nezaměstna-
ní apod. neuvolnění zastupitelé nemají 
na  rozdíl od  svých uvolněných „kolegů“ 
ve vztahu k obci nárok na dovolenou.

NAŘíZENí VLÁDY 375/2010 
ze dne 7. prosince 2010,

kterým se mění nařízení vlády 
č. 37/2003 Sb., o odměnách za výkon 

funkce členům zastupitelstev, 
ve znění pozdějších předpisů

(zdroj Sbírka zákonů č. 375 / 2010, 
částka 136, strana 5077)

Zpracovala Olga Hlaváčková

Měsíční odměny a příplatky poskytované členům zastupitelstev obcí
konkrétně pro Štěchovice:

Počet obyvatel obce – nad 1 000 do 3 000 obyvatel:

NEUVOLNěNí  členové zastupitelstva obce za výkon funkce: 
ČLEnA RADy .................................................................................................................................................1 235 Kč
PřEDSEDy VÝBORu ZASTuPITELSTVA nEBO KOMISE RADy ............................... 1 064 Kč
ČLEnA VÝBORu ZASTuPITELSTVA, KOMISE RADy 
nEBO ZVLÁŠTníHO ORGÁnu  ...........................................................................................................  836 Kč
ČLEnA ZASTuPITELSTVA  ......................................................................................................................  342 Kč
+ příplatek podle počtu obyvatel poskytovaný k odměnám  .......................................  171 Kč

Výkon funkce MíSTOSTAROSTy
odměna měsíčně až do částky   ................................................................................................... 7 134 Kč
+ příplatek podle počtu obyvatel obce  ..................................................................12 386 Kč 
+ na každých 100 obyvatel nad 1 000 obyvatel  ............................................................. 185,20 Kč

UVOLNěNí členové zastupitelstva obce za výkon funkce
STAROSTA .....................................................................................................................................................26 054 Kč
+ příplatek podle počtu obyvatel obce  .................................................................................  12 386 Kč 
+ na každých 100 obyvatel nad 1 000 obyvatel  ............................................................. 185,20 Kč

uvedena maximální výše

!!!UPOZORNĚNÍ !!!
SPLATNOST POPLATKŮ 
do KONCE BŘEZNA! 

Poplatky za odpad a za psy na rok 
2012 byly splatné do konce března.

ODPAD: 500 Kč 
trvale hlášená osoba,

rekreační objekt 
 

platba bankovním převodem 
na účet městyse  

č.ú.: 388034329/0800 
VS Štěchovice 

13371 + č. domu 
13379 + č. chaty 

VS Třebenice 
23371 + č. domu 
23379 + č. chaty

 
VS Masečín 

33371 + č. domu 
33379 + č.chaty 

 
PSI: 1 pes  300 Kč, 

každý další pes 400 Kč 
VS Štěchovice 1341+ č. domu 
VS Třebenice 2341+ č. domu 
VS Masečín 3341+ č. domu
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Kdo by to byl řekl?
Na schůzce redakční rady se zmínil kole- 

ga Zbyněk Broulík o skupině, převážně bý- 
valých, pracovníků ČEZ – Vodní elektrárny, 
kteří rádi procházejí místa v okolí Vltavy 
i Sázavy a kochají se. Následující článek má 
přiblížit čtenářům něco z programu této 
neformální společnosti, či spíše skupiny, je- 
jímž protagonistou je osobnost nejen s or- 
ganizačním talentem, ale rovněž se smy- 
slem pro humor. Pane Kynčle – máte slovo:

SPAS posté.
Zprávy se různily. Od velmi optimis-

tických, až po ty téměř beznadějné. ne-
zbylo, než se vypravit a ověřit na místě. 
O co šlo? Je konec března, pokvete či už 
odkvetl pod Medníkem kandík psí zub?

Sraz na „autobusáku“ ve Štěchovicích, 
odjezd v 12:15. Sešlo se nás nadprůměr-
ných dvanáct. Vlastně třináct, nelze ne-
počítat náčelníka Béďu. Vystupujeme na 
Závisti, a kolem chlumu kráčíme k altánu 
pod Medníkem. Základní tábor je na roz- 
díl od poslední návštěvy vylepšen i o stůl 
a lavici. Občas někdo slaví kulatiny a tak 
k troše odpočinku, přispěje malou slad-
kostí a panáčkem. Výstup na vrchol, dík 
obecné trénovanosti, zvládli všichni bez 
problémů. nestává se, že bychom už všu- 
de všichni někdy byli. I tentokrát bylo ně-
kolik členů výpravy na Medníku poprvé.

Sestup do místa výskytů hledaných kvě- 
tů už nebyl problémem. První nalezený 
kandík byl za zenitem, jakýsi „umolousa-
ný“. Ale byl. Druhý už byl lepší a pak další  
a další a další, už pěkné a krásné a krásněj- 
ší, prostě úroda. Květů jsme viděli víc, než 
kdykoli dřív. Sýčkové, skeptici i optimisté 
byli zcela uspokojeni a společně se radovali. 
uloveno bylo mnoho zážitků i obrázků.

Letošní třináctá výprava neformální, 
otevřené, štěchovicko-třebenické „Spo-
lečnosti přátel aktivního stárnutí“ (SPAS) 
se jako většinou vydařila. Hloubavější po- 
chodníci, činnost SPASu na stránkách 
http://spas.wz.cz/ (Tak trochu pěšky)  
bedlivě sledují. Vědí proto, že zatím po-
slední letošní výprava, byla od zahájení 
naší činnosti v roce 2008 jubilejní stou. 

Třeba se k nám v té druhé stovce ještě 
někdo přidá.

DeN učiTelů
28. března 1592 se narodil velký „učitel národů“ Jan Ámos Komenský. Už je to 
bezmála 420 let od jeho narození. V Českých zemích a na Slovensku (a možná  
i jinde) se tento den slaví jako „Den učitelů“.

S učiteli jsme se setkali za svůj život 
všichni. Lemují naší cestu vzděláváním, 
od nesmělých pokusů nad Písankou, až 
po ambiciózní cíle úměrně rostoucí s vě-
kem. nakolik se nám učitelé vryjí do pa-
měti svou nesmazatelnou stopou a na-
kolik je vnímáme spíše jako ty, kteří nás 
nudí svým výkladem? Tak jako v každém 
povolání, i mezi pedagogickými pracov-
níky jsou někteří lepší, někteří horší. Jak 
se ovšem vyznačuje dobrý učitel? Svou 
benevolentností ve známkovém ohod-
nocení nebo tím, že hodně naučí? Ten, 
co je oblíbený? Kombinace všech vlast-
ností?  Můžeme o tom přemýšlet. Ale po-
kud jsme žáci či studenti (nebo jejich ro-
diče), úplně nejlépe svůj čas využijeme, 
když se zamyslíme nad tím, jaký je dob-
rý žák. A pak se jím pokusíme být. Aby  

se s námi ti dobří učitelé nedřeli zbyteč-
ně…

Redakční rada přeje všem učitelkám  
a učitelům výdrž, sílu, lásku k  povolání  
a nevysychající inspiraci a trpělivost.

A žáci, rodiče – až půjdete příští rok  
28. března do školy, zkuste si vzpome-
nout, že Vaše paní učitelka či pan učitel 
mají svůj svátek.

(OH)
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  InfORMAcE 

auTObusOVá zasTáVKa masečíN
Bydlím v Masečíně již  desátý rok a letos se konečně podařilo vyřešit a dotáh-
nout do zdárného konce vystavění krásné nové dřevěné autobusové čekárny  
a umístit ji na strategicky výhodnějším místě než doposud, v centru obce kde 
bus nikoho z obyvatel neobtěžuje.

Podnět na novou čekárnu dal starosta 
Městyse pan Miloš Čapek, projekt vypra-
coval pan Tomášek, za nákup materiálu 
za Městys odpovídal pan Pavel Bechyně, 
o odborně stavební práce se postarala 
firma Schejbal a firma Vojtek , tesařské  
práce obstarala firma  f. Hlaváček, pokrý-
vačské práce firma Leoš Jan ,dále pak bri-
gádníci SOKOLA Masečín, občané a cha- 
taři z Masečína a blízkého okolí.

Veškerý stavební materiál na výstavbu no- 
vé čekárny plně hradil Městys Štěchovice. 

Práce na výstavbě objektu byly odpra-
covány brigádnicky.

celkem  tak bylo odpracováno cca šest 
pracovních dní, z  toho ve všední dny 
přibližně 4 až 8 brigádníků a o víkendu  
dva dny, průměrně asi 20 brigádníků. 
celkem se odpracovalo zhruba přes 500 
brigádnických hodin.

Rád bych touto cestou poděkoval 
všem, kteří se na úkor svého volného 

času podíleli na výstavbě nové autobu-
sové čekárny a doufám, že nám bude 
dlouho a dobře sloužit.

Dovoluji si proto všechny své spoluob-
čany malé i velké požádat o maximální 

ochranu, šetrnost a ohleduplnost při vy-
užívání jejích prostor. 

 ,,Věřte, že tak krásnou čekárnu jen tak 
někde nemají¨.

Všem ještě jednou děkuji a jsem s po-
zdravem

BeCHyNě PaVel
zastupitel Městyse

„Hubte trampy, s . . ou v lese!“
OsaDa Na iNTerNeTu, iNTerNeT Na OsaDě

„Doba je zlá, lidi kradou,“ říkala bába v  jednom pěkném českém filmu. Snad 
trochu přeháněla, i když časy to tenkrát zlé byly, o konci války, tuším, mluvila. 
Někdy v té době se taky na Kocábě začaly zakládat trampské osady jako Aska-
lona, Dashwood nebo Havran. Hadí řekou pak proteklo hodně vody, doba už 
není tak zlá, ale já bych klidně řekl, že je přinejmenším divná. K tomu úsudku 
mě nedávno přivedla myšlenka mladší generace kocábských osadníků. Je prý 
na čase zřídit trampské osadě odpovídající internetové stránky. 

Tak nevim… Doba sice pádí nezadrži-
telně vpřed a v celku asi nemá smysl se 
té skutečnosti bránit. nakonec nohejbal 
už na osadě taky nečutáme bosí, myje-
me se pak v teplé vodě a, trampe, považ, 
na některých osadách máme 
v chatách elektřinu! Takže i in-
ternet? V  práci se bez interne-
tu neobejdu, nepřetržitě jsem 
„na mejlu“, ale na chatu jsem 
si od toho vždycky jezdil od-
počinout. Osada a internet, to 
jsou pro mě dva úplně odlišné 
světy. nikdy bych je dohroma-
dy nespojoval, kdybych se ne-
dozvěděl, že „ Askalona už svůj 
web má.“ 

Když jsem se v pondělí z toho 
šoku probral, nejistě jsem na 

klávesnici vyťukal vévévé askalona cé-
zet. Stránky jsou jednoduché a docela 
pěkné, najdete na nich hlavně infor-
mace o akcích nadcházející sezony, pár 
fotek a samozřejmě něco z historie osa-

dy. Aby ne, vždyť Askalona, to je přece 
máma všech trampských osad. Legenda! 
Ovšem jak je vidět, dokonce i hoši z  le-
gendární trampské osady jdou s dobou. 
nevíš, kdy se hraje volejbalový mix 2 + 4? 
Plánuješ dovolenou, ale nerad bys přišel 
o oblíbený osadní turnaj v  nohejbale? 
Žádný problém, mrkni na web, klikni na 
ikonu a čekni (check – angl. kontrolovat), 
jak to tedy bude.

nějak podobně bychom teď měli vy-
tvořit i „webovky“ naší osady Havran. 

Podle těch, co má Askalona? Tak 
zase budeme kluky z  Askalony 
dohánět. A zase je nedoženeme. 
Protože já bych se o tom, co se 
bude na osadě dít, stejně radši 
dál dozvídal v osadní boudě. Pěk-
ně naživo, u piva… A pak kytáry!

Jsme přece trampy a s . . em 
v lese, tak jakejpak internet?

(Ondřej Katz – osadník z Havranu) 
+ nový trvalý obyvatel Masečína  

a doufáme nový 
pravidelný přispěvatel – pozn. red. 
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  SPORT

TeNisOVé sTěhOVáNí DO TřebeNic
Po dlouhých zimních týdnech strávených v hale Multifunkčního centra ve Ště-
chovicích přechází opět tenisový oddíl TK Třebenice od 16.dubna 2012 se svý-
mi tréninky na své domovské kurty do Třebenic. Tady je již od 1. dubna, kdy 
proběhla brigáda s výměnou antuky, vše pomalu připravené na zahájení jarní  
a letní sezóny. 

Kromě oddílových tréninků, které probíhají v  pracovních dnech, je připraveno 
opět několik víkendových turnajů v kategoriích minitenis a babytenis, tj. především 
pro děti do 9 let. O prázdninách pak celoroční práce vyvrcholí již 12 let pořádanými 
tenisovými školičkami, které se tentokrát budou konat v termínech 16. – 20. červen-
ce, 6. – 10. srpna a letos s největší pravděpodobností i ve třetím termínu 20. – 24. srp-
na 2012. Pro zájemce o hraní tenisu sdělujeme, že v měsíci dubnu a květnu probíhají 
nábory nových zájemců o tento krásný sport. Přijďte se nakonec podívat kdykoliv J. 
Informace a obrázky najdete na www.tktrebenice.websnadno.cz.

Ing. PeTr ŠeDIVý, předseda oddílu TK Třebenice 

NOrDic walKiNg aneb seVersKá chůze
Vypadá to tak jednoduše. Prostě si jen tak vyšlapujete s hůlkami, podobnými 
těm běžkařským. Po hodině tréninku ale zjistíte, že už vás začínají bolet sva-
ly. Dobře provedený nordic walking jim dá totiž pořádně zabrat a proto se při 
něm i pěkně hubne. A nejen to – upravuje držení těla, posiluje horní končetiny 
a záda a je vhodnou rehabilitací pacientů s onemocněním srdce a plic. 

Příručky vám většinou představí nor-
dic walking jako koordinačně nenáročný 
pohyb. nevěřte jim zcela. není to nic, co 
byste nezvládli, ale pokud se ho budete 
učit za  přítomnosti zkušeného instruk-
tora, pak bude co opravovat. nepočítej-
te raději s tím, že se během první lekce 
všechno naučíte. Potíže vám může dělat 
udržet ten správný náklon trupu, pohyb 
ruky s  holí a  to, že ruka a  noha jdou 
vlastně „proti sobě“.

Principem správné severské chů- 
ze je, že do  chůze díky hůlkám 
a  jejich pohybu, zapojíte i  hor-
ní polovinu těla. Je to jako 
svižná jízda na  běžkách, jen 
bez těch lyží na nohách. Pů-
vodně se používala právě 
jako letní trénink běž-
ců na lyžích.

Pokud byste chtě- 
li srovnat tento 
typ chůze s tou 
normální, 
pak s hůl-
kami vydáte skoro o polovinu víc energie 
a máte asi o dvacet procent vyšší tepovou 
frekvenci.

 K čemu je to dobré

Svižná chůze s hůlkami posiluje zádo-
vé a  ramenní svaly, svaly horních kon-
četin. uvolňuje oblast bederní, hrudní 

i krční páteře. Obecně posiluje pružnost 
svalů a  vytrvalost. Pokud ho provádíte 
opravdu dobře, mělo by být zapojeno 
600 svalů, tedy 90 % všech svalů v těle. 
To samozřejmě zvýší srdeční činnost, 
a  působí jako prevence kardiovasku-
lárních chorob. na  hubnutí je ideální – 
za hodinu můžete spálit až 600 kcal.

Výhodou jistě je, že na tento sport kro-
mě kvalitních bot a hůlek nepotřebu-
jete žádné vybavení a lze ho provozo-
vat všude na procházce – po městě, 
na  horách, u  moře… A  to v  každou 

roční dobu. S hůlkami potká-
te stejně tak starší lidi jako 
mladé, je vhodný pro všech-

ny. Ani problémy s klouby by 
vás neměly zastavit – část váhy 

přenesete na  hůlky a  tak klou-
bům ulevíte. Odborníci jej do-

poručují i pro diabetiky a lidi 
s velkou nadváhou.

Na co pozor
Zdravotně si nemůžete ublí-

žit, protože přizpůsobíte tempo svým 
fyzickým schopnostem, terénu a  zdra-
votnímu stavu. V  těhotenství je lepší 
se poradit s  lékařem. „V  podstatě může 
chodit každý, kdo udělá krok. Když ně-
kdo nemůže, tak prostě bude dělat 
menší kroky nebo zpomalí. Klienty jsou 
lidé po operacích srdce, kloubů, ale i tě-

hotné. Samozřejmě je lepší, když člověk 
v  případě závažných potíží konzultuje 
s  ošetřujícím lékařem. Často nám ale 
své pacienty lékaři posílají, aby právě 
„rozchodili“ své potíže,“ říká instruktorka 
nordic walking Zdena Vašková.

Dejte si také pozor na to, abyste si poří-
dili správné hole. Měly by tlumit náraz při 
odrazu, být lehké a  dobře se držet. Po-
kud si nevyberete dobře, riskujete nejen 
nepohodlí, ale i poranění svalů, přetížení 
ramenního pletence a krční páteře.

Před tím, než vyrazíte, měli byste se ro-
zehřát jako před každým jiným sportem. 
Ideální je pomalý strečink, následovaný 
obyčejnou chůzí.

S sebou byste vždy měli mít dostateč-
nou zásobu pití, protože se budete potit 
a tak je dobré doplnit tekutiny.

Více informací: 
tel: 602 806 368

e-mail: vaskovazd@seznam.cz
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zPráVa O čiNNOsTi TJ ve štěchovicích
FOTBALOVý ODDíL

fotbalový klub jako nejsilnější 
oddíl TJ nám dělá radost. A tým 
hraje divizi a jako nováček vý- 
borně reprezentuje Štěchovice, 

a to nejen po sportovní stránce, 
v  rámci celé České republiky. Výborně 
si vede i B-tým. V  soutěžích má oddíl  
i všechny mládežnická družstva.

Rozlosování jednotlivých soutěží, se-
znam hráčů, trenérů, aktuální informace 
a fotografie najdete na internetových 
stránkách 

www.fotbalstechovice.estranky.cz

 A mužstvo – Divize A
naše mužstvo poprvé v novodobé his-

torii hraje tuto soutěž. Jako nováček na 
podzim všechny překvapilo výsledky  
a hlavně předvedenou hrou. na jaře v do- 
savadních zápasech v dobrých výkonech 
pokračuje. Mužstvo je konsolidované a má 
na bezpečné udržení soutěže. 

 
Zimní příprava začala již 3. ledna. Muž-

stvo trénovalo čtyřikrát týdně, z toho dva- 
krát týdně na umělé trávě na Zličíně. Dá- 
le využívalo osvědčený spinning, tělocvič- 
nu a domácí terény. První týden v únoru 
odjelo na tradiční soustředění do Benec-
ka v Krkonoších a kromě toho se zúčast-
nilo zimního turnaje na Zličíně, kde se 
utkali s mužstvy z ČfL, divize a předních 
týmů Pražského přeboru.

Zimní přípravná utkání 
A mužstva

DOBŘICHOVICE (KP) – ŠTĚCHOVICE 2 : 2 
JIRNY (divize) – ŠTĚCHOVICE            3 : 0
KRÁLŮV DVŮR (ČFL) – ŠTĚCHOVICE  6 : 1
ZLIČÍN (PP) – ŠTĚCHOVICE 3 : 1
ČaFC PRaHa (pp) – ŠTĚCHOVICE 0 : 6
VIKTORIa ŽIŽKOV B (PP) – ŠTĚCHOVICE 0 : 1
MOTORLET PRaHa (divize) – ŠTĚCHOVICE   2 : 3
aRITMa PRaHa (PP) – ŠTĚCHOVICE  2 : 1
ČESKÁ LÍPa (ČFL) – ŠTĚCHOVICE 1 : 0
aDMIRa (divize) – ŠTĚCHOVICE 0 : 6

Mistrovská utkání jarní část sezóny  
a dosavadní výsledky:

16. kolo  NE 11. 3. ŠTĚCHOVICE – BENEŠOV 1 : 1 
17. kolo  SO 17. 3. TaCHOV – ŠTĚCHOVICE  1 : 1 
18. kolo  NE 25. 3. ŠTĚCHOVICE – MILEVSKO 1 : 2
19. kolo  SO 31. 3. DUKLa PRaHa B – ŠTĚCHO 2 : 3
20. kolo  NE 8.4. ŠTĚCHOVICE – TÁBOR 16,30 h.       
21. kolo  NE 15. 4. ŠTĚCHO – SLaVIa PRaHa B 16,30 h.
22. kolo  NE 22. 4. H. MĚCHOLUPY – ŠTĚCHO 17,00 h.   

23. kolo  NE 29. 4. ŠTĚCHO– ČÍŽOVÁ 17,00 h.
24. kolo  SO  5. 5. HOŘOVICE – ŠTĚCHOVICE 17,00 h.
25. kolo  NE 13. 5. ŠTĚCHO – BOHEMIaNS 1905 B  17,00 h.
26. kolo  NE 20. 5. KOLOVEČ – ŠTĚCHOVICE 16,00 h.
27. kolo  NE 27. 5. ŠTĚCHO – ROKYCaNY 17,00 h.
28. kolo  NE 3. 6. Č. KRUMLOV – ŠTĚCHOVICE 17,00 h.
29. kolo  NE 10. 6. ŠTĚCHOVICE – VOTICE 17,00 h.
30. kolo  SO 16. 6. STRaKONICE – ŠTĚCHOVICE 10,15 h.

B mužstvo
okresní soutěž IV. třídy, 

skzupina A
Mužstvo podávalo na podzim trva-

le velmi dobré výsledky a po zásluze je 
s náskokem na prvním místě. 

Mistrovská utkání jarní část sezóny 
a dosavadní výsledky:

14. kolo  SO 24. 3. ŠTĚCHOVICE - PRŮHONICE B 3 : 0
15. kolo  NE 1 . 4. VESTEC B - ŠTĚCHOVICE 3 : 3
16. kolo  SO 7. 4. ŠTĚCHOVICE - OKROUHLO 16,30 h.
17. kolo  SO 14. 4. ZLaTNÍKY - ŠTĚCHOVICE 16,30 h.
18. kolo  SO 21. 4. ŠTĚCHOVICE - LIBEŘ B 17,00 h.
19. kolo  SO 28. 4. ŠTĚCHOVICE - PSÁRY B 17,00 h.
20. kolo  NE  6. 5. VRaNÉ B - ŠTĚCHOVICE 17,00 h.
21. kolo  SO 12. 5. ŠTĚCHO - DOL.BŘEŽaNY B 17,00 h.
22. kolo  SO 19. 5. PIKOVICE - ŠTĚCHOVICE 14,00 h.
23. kolo  SO 26. 5. ŠTĚCHOVICE - D.JIRČaNY 17,00 h.
24. kolo v o l n o  !
25. kolo  SO 9. 6. ŠTĚCHOVICE - KaM.PŘÍVOZ        17,00 
h.
26. kolo  NE 17. 6. LIBEŇ - ŠTĚCHOVICE                  17,00 h.  

Dorost
Dorost v okresním přeboru skončil po 

podzimní části soutěže na 6. místě a při-
pravuje se na jarní část. 

Žáci
Žáci v okresním přeboru skončili po 

podzimní části soutěže na 7. místě a při-
pravují se na jarní část. 

Žáci – přípravka
Starší přípravka a mladší přípravka ta- 

ké ukončila podzimní část soutěže a při-
pravuje se na jarní část. 

Umístění a výsledky všech mužstev 
jsou na výše uvedených interneto-
vých stránkách.

ODBOR ASPV
Probíhá pravidelné cvičení jógy 

pod vedením zkušené cvičitelky Pe-
trákové. Toto cvičení obsahuje 
prvky klasické jógy, lyenga-
rovské jógy, tai-či a různých 

rehabilitačních a relaxačních technik, 
jako např. feldenkreisovy metody nebo 

reflexní masáže. Zahrnuje protahovací 
a posilovací cvičení, dynamické sestavy, 
klasické asány, dechová cvičení, relaxaci 
a jóga nidru – tzv. jógový spánek, který 
uklidňuje a osvěžuje mysl a dodává du-
ševní sílu. 

Pokračuje také cvičení žen pod vedením 
paní Kopřivové. Ženy se pravidelně scháze-
jí jedenkrát týdně a cvičí hlavně cviky kon-
diční a zdravotní se zaměřením na pruž- 
nost páteře, protažení a posílení svalů.

ODDíL TURISTIKY:
Z plánovaných výletů 
se dosud uskutečnily:

25. února  
Památky Starého a Nové-
ho Města.

Zimní procházka po Praze. 
Secesní vila na Libušince, klášter Augusti- 
niánů na Karlově, Michnův letohrádek, 
klášter Sv. Kateřiny, rotunda Sv. Longina 
a na závěr Vyšehrad. Hezké zimní sluneč- 
né počasí a nádherné výhledy.

 
10. března 
Českým krasem na Tetín 

Předjarní procházka  po trase  Beroun 
– Tetín – Koda – Srbsko. Prohlídka známé 
Kodské jeskyně, návštěva historických 
míst a výhledů na Tetíně ale hlavně pří-
jemná procházka Českým krasem.

Další plánované akce:

6.  – 9. dubna  
Velikonoce na Sázavě

Třídenní putování v okolí Světlé nad Sá- 
zavou. Procházka podél řeky přes Stvoři-
dla, návštěva památek a hradu ve Světlé 
nad Sázavou a v Ledči nad Sázavou, pro-
hlídka hradu Lipnice nad Sázavou. 

4.  – 8. května  
Orlické podhůří

Prodloužené víkendové putování 
v okolí Ústí nad Orlicí. návštěva zříceniny 
Lanšperk, výstup na Andrlův chlum, zá-
mek a zřícenina v Brandýse n. O., Kozlov-
ský vrch u České Třebové atd. 

1.  – 3. června  
České Středohoří

Víkend v okolí Ústí nad Labem. 

23. června  
Pochod Údolím zlatonosné Kocáby

Účast na 32. ročníku námi pořádaného 
pochodu.



10

  SPOLKy – HASIČI

zPráVy JeDNOTKy
dobrovolných hasičů ve štěchovicích

Odborná příprava nositelů 
dýchací techniky

V  sobotu 24.3.2012 se konalo první 
kolo odborné přípravy nositelů dýchací 
techniky, které zúčastnily jednotky JSDH 
Průhonice, Štěchovice, Buš, Hradištko 
a Kamenný Újezdec. Z naší zásahové jed-
notky se školilo pět hasičů.

Teoretická část se již tradičně konala 
na stanici HZS v Jílovém u Prahy, kde byly 
zopakovány základní pravidla při použí-
vání dýchací techniky – kontrola přístro-
je před jeho použitím, pravidla chování 
při zásahu v DT ale i nezbytné vědomosti 
o  dýchací technice. Velká pozornost byla 
také věnována evakuaci osob ze zakouře-
ných prostorů a použití vyváděcích masek.

Praktický výcvik se uskutečnil v  beto-
novém bunkru v  bývalém vojenském 
prostoru protiletecké obrany. Úkolem 
cvičících jednotek bylo projití zakouře-
ného prostoru s jedním c proudem a při 
jeho průzkumu nalézt ohniska požáru, 
která byla simulována červenými světly.

Cvičení na vodě
V úterý 13. 3. 2012 se pět členů zásaho-

vé jednotky SDH Štěchovice zúčastnilo 
společného cvičení s HZS Jílové - výcviku 
na vodě, které bylo zaměřeno na likvidaci 
úniků ropných látek. cvičení se uskuteč-
nilo pod Slapskou přehradou, kde si obě 
jednotky vyzkoušely instalaci norných 
stěn. cvičení bylo značně ztíženo sku-
tečností, že instalace norných stěn pro-
bíhaly za  provozu elektrárny a  ve  velmi 
silném proudu. Z tohoto důvodu nebylo 
ukotvení a  vypnutí norných stěn jed- 
noduché. V případě skutečné ropné ha-
várie by ale tato situace neměla nastat, 
neboť elektrárna by byla odstavena z pro- 
vozu a  instalace norných stěn by probí-
hala na klidné hladině. 

naše jednotka v  minulosti provizorní 
nornou stěnu z hadic B již několikrát in-
stalovala a to jak při cvičení tak při skuteč-
ném zásahu. nikdy to však nebylo v  ta- 
kovém rozsahu a při silném proudu, čímž 
jednotka získala další cennou zkušenost.

Dětský maškarní bál
V sobotu 3.3.2012 se v sále restaurace 

na  Peškově konal již po  deváté dětský 
maškarní bál, jejímž spolupořadatelem 
byla tradičně i  mateřská škola. Součás-
tí maškarního bálu bylo defilé masek, 
soutěže zručnosti a v závěru odpoledne 

dětská tombola. V  závěru odpoledne 
byl ředitelce mateřské školy – paní Jarce 
Markové předán výtěžek z  maškarního 
bálu v celkové výši 5 000 Kč.

Večer se v restauraci na Peškově usku-
tečnil tradiční hasičský ples. Výbor Sboru 
dobrovolných hasičů Štěchovice blaho-
přeje všem výhercům hlavních cen tom-
boly a zároveň děkuje všem sponzorům 
za  finanční a  věcné dary jak do  dětské, 
tak i do večerní tomboly.

Věříme, že se Vám u nás líbilo a že nás 
příští rok opět přijdete podpořit. Vaše 
názory na večerní ples a dětský maškar-
ní bál nám můžete zanechat v knize ná-
vštěv na www.hasicistechovice.cz.

ZÁSAHY 2012 
(leden – březen)

18. března 20:07 – 00:25 hodin
Masečín, chatová oblast. Ohlášen po-

žár rekreační chaty. V době příjezdu naší 
jednotky byl požár objektu již v  plném 
rozsahu a  na  místě zasahovala domá-
cí JSDH Masečín s  rozvinutým útokem 
na tři c proudy. Jednotka prováděla do-
plňování vody a pomáhala při rozebírání 
konstrukcí. Likvidace požáru byla ztížena 
díky plechové krytině střechy, pod níž se 
požár velice rychle rozšířil na celou kon-
strukci krovu. chata byla požárem zcela 
zničena. Výjezd na příkaz KOPIS Kladno.

určení přesné příčiny požáru bude 
předmětem dalšího šetření. Dle výpově-
di majitele se jednalo o úmyslné založení 
požáru třetí osobou. Před založením po-
žáru mělo také dojít i  fyzickému útoku 
na obyvatele objektu.

Po ukončení zásahu byl jeden obyvatel 
zničeného objektu dopraven do Štěcho-
vic, kde mu bylo poskytnuto ubytování. 
Druhý obyvatel byl záchranou službou 
dopraven do nemocnice k vyšetření, ne-
boť si stěžoval na bolest v oblasti žeber.
Použitá technika JSDH Štěchovice: cAS 16 
Mercedes Benz AK 1417, OA Renault Espace
Zásah provedli: Slivka Martin, David 
Martin, Kopřiva Martin, Malý Jiří
Další jednotky: HZS Jílové, JSDH Mase-
čín, JSDH Hradištko.

1. března 04:17 – 04:45 hodin
Hradištko – Brunšov. Ohlášen požár na 

pravé straně Vltavy mezi mostem a přehra- 
dou, poblíž řeznictví u  Dolejších. Těsně 

před výjezdem naší zásahové jednotky KO- 
PIS Kladno vydalo instrukci držet pouze po-
hotovost na základně. Jednotka HZS Jílo- 
vé zatím provedla průzkum lokality a zjis-
tila neohlášené pálení. Po  tomto zjištění 
byla pohotovost odvolána. Planý poplach.
Použitá technika JSDH Štěchovice: 0
Pohotovost ve zbrojnici: Slivka Martin, 
David Martin, Kopřiva Martin, Malý Jiří, 
Svoboda Zbyněk, Kopřiva Jaroslav, 
Lorenc Tomáš
Další jednotky: HZS Jílové

12. února 19:31 – 24:00 hodin
Měchenice – chatová osada. Jednot-

ka vyjela k  požáru rekreačního objektu. 
V  době příjezdu naší jednotky na  místě 
události již zasahovaly jednotky HZS Jílové 
a JSDH Davle s dvěma rozvinutými c prou-
dy. Požár, který vzniknul od komínové rou-
ry se rozšířil na zhruba dvě třetiny podkroví 
a na stropní trám mezi přízemím a podkro-
vím. V naprosté většině se jednalo o skrytá 
ložiska uvnitř dřevěných konstrukcí ob-
jektu. naše jednotka pomáhala při hašení 
a  rozebírání vnitřních konstrukcí v  pod-
kroví a  části střechy. V  průběhu zásahu 
se na  místo události ještě dostavila JSDH 
Sloup. Výjezd na příkaz KOPIS Kladno.

Tento zásah se nadlouho zařadí k  těm 
nejsložitějším. Hašení objektu bylo kompli-
kováno zejména velkým mrazem - v době 
odjezdu jednotek byla teplota vzduchu 
–18 °c. V důsledku tak velkého mrazu, bě-
hem zásahu zamrzla u dvou ze tří přítom-
ných cisteren voda. Druhou komplikací 
byla povaha požáru - většina ložisek po-
žáru byla díky tepelným izolacím a sádro-
kartonových obkladů skrytá v  dřevěných 
konstrukcích, kde se rychle šířila a  které 
bylo nutné rozebrat. Z tohoto důvodu byla 
konstrukce objektu po  ukončení zásahu 
prohlédnuta termokamerou. celý zásah 
probíhal v dýchací technice.
Použitá technika JSDH Štěchovice: 
cAS 16 Mercedes Benz AK 1417, OA Re-
nault Espace
Zásah provedli: Slivka Martin, David  
Martin, Kopřiva Martin, Malý Jiří, Svobo-
da Zbyněk
Další jednotky: HZS Jílové, JSDH Davle, 
JSDH Sloup

9. února 08:00 – 09:55 hodin
Štěchovice – ul. V  Pískovně. Jednotka 

vyjela k požáru trafostanice. V době příjez-
du byl požár již v plném rozsahu. Byl roz-
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vinut jeden proud c pro případ nutnosti 
ochlazování okolí. Ochlazování okolí neby-
lo zapotřebí a jednotka vyčkávala příjezdu 
pracovníků rozvodných závodů. Po  do-
hodě s nimi byla trafostanice ponechána 
k samovolnému uhašení. Po samouhašení 
byl prostor trafostanice odvětrán a zbytky 
doutnajících izolací a konstrukcí byly do-
hašeny ručními hasicími přístroji. Výjezd 
na příkaz KOPIS Kladno.
Použitá technika JSDH Štěchovice: 
cAS 16 Mercedes Benz AK 1417
Zásah provedli: Slivka Martin, David 
Martin, Kopřiva Martin, Hušbauer Mar-
tin, Malý Jiří, Lorenc Tomáš
Další jednotky: HZS Jílové

31.  ledna 17:27 – 18:40 hodin
Hradištko – Šlemín, chatová osada.  

Ohlášen požár chaty. V  době příjezdu 
naší jednotky, na místě události již zasa-

hovala domácí JSDH Hradištko. Průzku-
mem bylo zjištěno, že se jedná o skrytý 
požár dřevěné konstrukce okolo komí-
nového tělesa. Bylo provedeno částečné 
rozebrání dřevěné stěny za pomoci mo-
torové pily a následně byla provedena li-
kvidace požáru pomocí jednoho proudu 
c. chata byla včasným zásahem uchrá-
něna. Výjezd na příkaz KOPIS Kladno.
Použitá technika JSDH Štěchovice: 
cAS 16 Mercedes Benz AK 1417, OA Re-
nault Espace
Zásah provedli: Slivka Martin, David 
Martin, Bouška Pavel, Kopřiva Martin, Ko- 
přiva Jaroslav, Hušbauer Jaroslav ml.
Další jednotky: HZS Jílové, JSDH Hra-
dištko

5. ledna 9:47 - 10:10 hod
Měchenice – chatová oblast. Ohlášen 

požár chaty v  Údolí stínů u  Měchenic. 

než stačila jednotka dojet na místo, KO-
PIS poplach odvolalo s tím, že jde o říze-
né pálení. Výjezd na příkaz KOPIS Kladno.
Použitá technika JSDH Štěchovice: 
cAS 16 Mercedes Benz AK 1417
Zásah provedli: Slivka Martin, 
Další jednotky: 0

4. ledna 7:34 – 8:35 hod
Štěchovice č. p. 151 (u silnice Davle –  

Štěchovice). Jednotka vyjela k  požáru 
dřevěného přístavku. Likvidace byla  
provedena pomocí jednoho c proudu. 
Příčinou požáry bylo vysypání žhavé- 
ho popele. Výjezd na příkaz KOPIS Klad-
no.
Použitá technika JSDH Štěchovice: 
cAS 16 Mercedes Benz AK 1417
Zásah provedli: Hušbauer Martin, Sliv- 
ka Martin, David Martin
Další jednotky: HZS Jílové 

cO NOVéhO Ve VlTaVaNu
Po úspěšném zakončení loňského roku se Vltavan Štěchovice s novým elánem vrhl do roku 2012. Če-
kala nás řada valných hromad spřátelených spolků, kterých se účastnily naše delegace, ale i pleso-
vá sezóna. Náš ples se konal 4. února Na Peškově. V tombole bylo 223 pěkných cen včetně divočáka  
a mikrovlnné trouby. Každý lístek do tomboly vyhrával. Ples se vydařil, škoda jen, že Vltavana ne-
podpořilo svou účastí více lidí. 

Plesovou sezónu jsme zakončili hojně 
navštívenou maškarní zábavou v klu-
bovně. Přišlo asi 30 masek, byla tu po-
četná šmoulí rodina od nejmenších po 
nejstarší, trpaslíci, víly, Červená Karkul-
ka, smrtka a nejvíc obdivované byly dvě 
chlupaté opice. K tanci nám hrála count-
ry skupina Tolerance.

nejen zábavou živ je člo-
věk, a tak nás v nejbližší 
době čekají jarní brigády 
při důkladném úklidu klu-
bovny a zahrady, natírání 
plotu a nejrůznější opravy. 

Táňa JelíNKOVá
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Když jsem vyšla ze školy, zůstala jsem doma a pomáhala rodičům. Moje práce 
byla, že jsem markovala, co číšníci vynášeli z kuchyně. To bylo okno s pultem 
mezi kuchyní a lokálem. Já stála u okna v lokále, zapisovala, vedle jsem měla 
stůl, na  něm různé čokolády, sušenky, oplatky a  také pohledy Svatojánských 
proudů. To jsem při tom prodávala. Tatínek mi z toho prodeje dával pět procent. 
Já jsem si peníze schovávala, abych měla na dárky k Ježíšku.

Vánoce jsme vždycky slavili. Bylo vše 
skromné, ale bylo to s  opravdovou lás-
kou a procítěné. Ryby se v krámech ne-
prodávaly, ale my jsme měli ryby vždyc-
ky, i když to nebyl pokaždé kapr. Tatínek 
něco chytil. On byl vášnivý rybář. Dárky 
byly skromné, ale měli jsme radost z ka-
ždé maličkosti.

Tak mi teď na  učení zbyl klavír. Pilně 
jsem cvičila, hlavně dokud jsme byli 
v Proudech. na zimu mi bylo patnáct let 
a tatínek, když jsme byli ve Štěchovicích, 
se rozhodoval, co se mnou dál. Poněvadž 
jsem podle tatínka dobře zpívala, odve-
dl mě k  paní Bučinové do  Kocáb, která 
byla vdovou po Josefu Lvovi. To byl náš 
největší barytonista v  národním diva-
dle, první Přemysl v opeře Libuše, přítel 
Bedřicha Smetany a  Jana nerudy. Sama 
paní Bučinová měla koncertovat na kla-
vír a  zpívat. Ačkoliv nikoho neučila, mě 
začala učit na  klavír a  hlavně zpěv (bel 
canto). Měla velký hudební archiv, takže 
jsem měla z  čeho hrát i  zpívat. chodila 
jsem jedenkrát týdně na  hodiny, ale to 
se vždy protáhlo na  tři až čtyři hodiny. 
V  zimě, když jsme byli ve  Štěchovicích, 
tak jsem neměla klavír, tak to jsem cho-

dila dvakrát týdně cvičit k paní Bučinové. 
Měla pokoj velký tak, že se tam ani neto-
pilo a já jsem hrála v rukavicích s ustřiže-
nými prsty. Ale byla jsem mladá, tak mě 
nebyla zima.

Také jsem chodila do Sokola, který byl 
u  Parolodě. Když mi bylo patnáct let, 
v Sokole hráli divadlo – Švandu dudáka. 
Je to náročná hra se zpěvy. Sokol měl 
také hudební kroužek, do kterého chodil 
tatínek hrát na housle.

Byla generální zkouška a  já jsem se 
tam šla podívat. Tam je scéna u Sultána, 
kdy jedna otrokyně má při kytaře zpívat 
takovou písničku. Ale ta otrokyně ne a ne 
to zazpívat, pořád byla vedle. Tatínek mi 
řekl: „Jdi to zazpívat, snad se slečna chyt-
ne.“ Já to zazpívala jak nic a všichni mne 
začali vychvalovat, nejvíc pan Borovička 
– režisér, výborný herec, který divadlu 
rozuměl. Ten hned abych to zkusila za-
zpívat za kulisami. A pak dodal: „Ale co, 
zpívejte to rovnou na jevišti.“ A tím zača-
la má divadelní kariéra ve Štěchovicích.

Hrálo se dost často a ať byl kterýkoliv 
režisér, já dostávala ty nejlepší role. ne-
budu se rozepisovat o  jednotlivých, ale 
bylo jich hodně.

Když jsme byli v Proudech asi tři roky, 
tak ve Štěchovicích byla na prodej hos-
poda na Lešanské.

Babička tatínka nutila, aby ji koupil, 
aby měl něco svého. Tatínek peníze měl, 
tak to koupil, aniž si moc budovu prohlé-
dl. Také Sokolové ho nutili, aby to koupil, 
postavil sál, a že Sokol se tam nastěhu-

je. Poněvadž jsme ještě byli v Proudech, 
tak jsme tu hospodu tedy koupili a  za-
tím jsme ji pronajali našemu číšníkovi 
Jaroslavu Jeřábkovi ze Štěchovic. Vedl 
si dobře. Byl ženatý, měl dvě dcerky. Byl 
to takový poctivec. V té hospodě v prv-
ním poschodí byly dva pokoje a kuchyň, 
takže v zimě jsme už bydleli tam, už jsme 
nebyli u dědečka.

V  Proudech jsme byli šťastni. Bártovi 
(majitelé) k  nám byli hodní, ale pak se 
pan Bárta rozhodl přistavět k hotelu tři-
cet pokojů. Tatínek si ale řekl, že by to byl 
velké riziko, větší nájem, více personálu, 
a přitom sezóna čtyři měsíce, když se vy-
vede počasí. Jednou se stalo, že pršelo 
skoro celou sezónu, kdo byl v pokojích, 
odjížděl, protože nebylo ani koupání ani 
procházky.

Tak uplynula doba a my jsme se stěho-
vali do Štěchovic.

Začali jsme v hospodě. Šla s námi paní 
Moravcová. Byla z  Besedné, měla cha-
loupku přímo pod Drtinovou rozhled-
nou. Byla to dobrá duše.

Tatínek hospodu na  Lešanské koupil 
za  hotové a  ještě mu pár korun zbylo. 
Byla tam velká stodola a  z  té se stavěl 
sál z  jevištěm a  ještě jedna místnost 
zvaná předsálí. Poměrně brzo to bylo po- 
staveno, ale měli jsme dluh čtyřicet tisíc. 
Pak se kupovalo 80 židlí Thonet a  40 
skládacích.

V té době se začala stavět silnice k přehra- 
dě, most přes Kocábu, dále silnice na brun- 
šovské straně a také most přes Vltavu.

Můj žIvot
MarIe Chroustová

Část  desátá

(další pokračování rodinné kroniky nejstarší obyvatelky Štěchovic)
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Ve  Štěchovicích byly hospody u  Paro- 
lodi, u  císařů, u  neužilů, na  Lešanské, 
 hospod víc než dost. Později přibyla ješ-
tě restaurace na Peškově.

Sokol byl teď u  nás na Lešanské 
a  také byl v  sále biograf. Ve  všední dny 
se cvičilo a  v  sobotu a  v  neděli bylo 
bio. To byl ještě němý film. Bio patřilo 
Sokolu a  členové vše dělali zadarmo. 
Po  biografu se musely složit židle, aby 
bylo místo na cvičení a v pátek po cviče- 
ní se zase rozestavěly na  bio. cvičili 
muži, ženy, dorostenci, dorostenky, žáci 
a  žákyně. Já cvičila nejdříve v  dorostu, 
a  když mi bylo 18 let, tak jsem přešla 
k  ženám. Jak ten čas letí, dnes, kdy ty- 
to řádky píši, je 20. listopadu 1996 a mně 
je 85 let. Musím si pospíšit, dokud jsem 
schopna psát a myslet.

Když byl ten film němý, tak jsme se 
jej snažili ozvučit. Já hrála při filmu na 
klavír, ferda Bučina na  housle a  někteří 
členové vydávali různé zvuky podle fil- 
mu. Dnes by se tomu lidé smáli, ale dřív 
se to líbilo. Později se koupil gramofon 
a při filmu se hrálo na něj.

Sokol, to byl kulturní život ve Štěchovi-
cích. Hrálo se divadlo, konala se veřejná 
cvičení, taneční zábavy, Mikulášská be-
sídka, Silvestr, Šibřinky a různé koncerty. 

nejpopulárnější byly večírky na  rozlou-
čenou s  letními hosty. To bylo vždycky 
koncem srpna. Každý, kdo měl domek, 
pronajímal alespoň jednu místnost Pra-
žákům. Tak se jim říkalo. 

někteří tu měli svoje vily – jako Svo-
bodovi (Čůdo), Šourkovi, Ašermanovi, 
Zikovi, Votrubovi, Archmanovi, Gútovi, 
Kaizlerovi, Müllerovi a  Purkrábkovi. To 
byla honorace. na  těch rozlučkových 
večerech jsem vždycky zpívala a  účin-
kovali tam vždycky hosté a  také herci 
z  národního divadla i  baleťáci. Hráli 
zde i  virtuosové jako hudební sklada-
tel Gustav Roob – jeden z  posledních 
žáků Antonína Dvořáka, dále Pařík – 
dirigent filharmonie, Bubla – baletní 
mistr národního divadla, baletka nina 
Rychtaříková, a  také Hermínka Střízko-
vá (Marková) – xylofonistka. S  tou jsme 
byly přítelkyně, ona byla příbuzná ze 
Šimsovic. S  touto rodinou jsme se celý  
život přátelili, až jsme se stali příbuzný-
mi.                                                                               

(pokračování příště)K. Borovička

sOužiTí Ve šTěchOVicích
Ve Štěchovicích bydlím pomalu již dvě třetiny svého života. Přistěhovali jsme se 
sem pár dnů před narozením starší dcery. Vzpomínám na to, že jsem zde nikoho 
neznala a tím jsme se stali jedni z mála, kdo tu neměl žádné příbuzné. Možná 
jsem si to tehdy až tak neuvědomila, ale získali jsme to největší štěstí, co jsme 
mohli vedle zdraví získat  –  dobré sousedy.

Teta (byť nepokrevní) Jeřábková mi 
vždy uměla poradit, pokud jsem se jí na 
radu zeptala. nikdy neměla zbytečné 
starosti „co, kdo, s  kým a kde“. To samé 
byla sousedka paní Branná nebo pan Ju-
nek a paní Junková z Pabožku. Spousta 
Štěchováků, bohužel  i dost těch mlad-
ších, zde již nejsou. 

Saloch (Jarda Jeřábek), který byť dávno 
již nebydlel na Kocábě, nás vždy zdravil 
„Ahoj sousedi“.  Pro nás zůstal sousedem 
i když se odstěhoval do Pískovny.  Gogo 
(Jirka Pešl) často mluvil o svých synov-
cích a neteři. Měl děti rád. Zemřel velmi 
mladý a svých dětí se bohužel nedočkal. 
Jirka Andrle byl vedoucím dětského turi-
stického oddílu. Jezdil s dětmi na  tábory 
pod stany a učil je mít hezký vztah k pří-
rodě a ke sportu. 

Mohla bych tak vyjmenovat ještě hod-
ně Štěchováků, co už mezi námi nejsou. 
Vzpomněla jsem tedy jen několik Kocá-
báků, kteří zde chybí a na které leckdy 
při různých posezeních vzpomeneme. 
nesmím opomenout pana chodounské-
ho, který se po revoluci vrátil z  Kocáby 
na tvrz v Křepenicích (kdysi tvrz Jakuba 
Krčína z Jelčan ) a kterou předal svému 

vnukovi Pavlovi Chudárkovi, také ště-
chovickému rodákovi.  Letos v  únoru 
se dožil  p. chodounský  krásných 90ti 
let. Občas ho navštívíme a těším se, že za 
ním na jaře nebo v létě opět  pojedeme. 
Před 2 lety se vydal ve svých 88 letech 
k nám na Kocábu z Křepenic autem, kte-
ré sám a bezpečně řídil.

Rádi jsme chodili do Masečína k  ci-
helkům mezi kamarády. Domů jsme se 
vraceli leckdy až k  ránu. Z  hospůdky, 
kde se hrálo, zpívalo a povídalo, nešlo 
odejít. Eda Wild, Peklíčko (Petr Kautský), 
Pepa Zázvorka, Pavel Beneš, Karel Zika, 
Péťa Komínek (také už není mezi námi) 
a mnoho dalších kamarádů, to uměli 
vždy řádně “roztočit“.  V Masečíně člověk 
zapomněl na starosti nebo na to, že ho 
něco někdy bolí. Tam jsem kdysi dosta-
la jednu radu. Tu bych si dovolila předat 
ostatním místo urážlivého anonymního 
napadání zástupců naší obce na dis-
kusním fóru úřadu městyse Štěchovic. 
Rada zní: „Pokud se k Tobě chová někdo 
urážlivě nebo z pozice své moci arogant-
ně, představ si ho ráno v oné místnosti.  
Tam jsme všichni stejní, ať mocní či ne-
mocní.“ 

Přeji nám všem, abychom to, co se nám 
nelíbí, uměli slušně říci nahlas a při tom 
se neobávali případných postihů pro nás či 
naše děti. A naopak, aby ti dnes „mocní“ 
či „mocné“ nezneužívali svého postavení. 

A proč toto všechno vzpomínám? 
Všichni jsme dodržovali základní pravi-
dlo slušnosti a tím je pozdrav. 

Domnívám se, že by k dobrému a zá-
kladnímu soužití ve Štěchovicích úplně 
stačilo se k  sobě chovat navzájem sluš-
ně. My, občané Štěchovic, kteří zde vedle 
sebe žijeme, se neumíme ani pozdravit. 
Ráno přijdu na zastávku autobusu, kde 
čekají v  podstatě ti samí lidé a  někteří 
z nich na pozdrav příchozího vůbec ne-
reagují, natož aby při příchodu sami po-
zdravili. Pozdrav v malé obci by měl být 
takovou samozřejmostí, jako je mýt se či 
čistit zuby. Mám někdy pocit, že pravidlo 
„Pozdravit je slušnost a odpovědět na 
pozdrav je povinnost“ dávno neplatí. 

na závěr bych tiše a s pokorou chtěla 
vzpomenout na rodinu Zralých: Hanku, 
Monču a Michala. Dodnes se mnozí z nás 
nemohou smířit  s jejich předčasným od-
chodem. nám tím vlastně přibyla třetí 
skvělá dcera Míša a její prima rodina. 

nikdo nevíme, jaký čas zde máme vy-
měřený. Zítra nás může mrzet, že jsme si 
nestačili něco říci nebo se třeba jen po-
zdravit.      

  MíLA nEDBALOVÁ  



14

cO NOVéhO V mFc?
Minulé týdny byly v  Multifunkčním centru bohaté na události. V  prostorách 
bývalého pivního skladu jsme otevřeli novou učebnu, kde po celou dobu mě-
síce března probíhaly v  dopoledních hodinách rekvalifikační kurzy - Základy 
podnikání. Pro nejmenší děti pak byla připravena v březnu veselá Jarní dračí 
pohádka s  obrovským nafukovacím drakem a loutkové pohádky Čarodějnice 
z kumbálu a Dva klíče. Naopak děti z Výtvarné dílny připravily pro návštěvníky 
velice zajímavou výstavu obrazů „Šperk zátiší a krajiny“, která v prostorách sálu 
MFC potrvá až do konce dubna. 

V  nové učebně proběhla i netradiční 
přednáška o zdraví a zdravém životním 
stylu „Zdraví máme jen jedno aneb, jak 
si ho chránit“. Snad největší akcí po-
sledních dnů v  Mfc byl první ročník 
přehlídky amatérských pěveckých sbo-
rů „Štěchovické zpěvobraní 2012“, nad 
kterou převzal záštitu Městys Štěchovi-
ce. V  prvním patře pak začaly fungovat 
kromě již dobře zaběhnutého Klubíčka 

Štěchovice opět i Slender stoly, které 
nyní pod vedením rehabilitační pracov-
nice VÚR Slapy zažívají opětovný boom. 
Od začátku dubna se pak služby Mfc 
rozšiřují o rehabilitační cvičení a fyziote-
rapii. Ve spolupráci s  Diakonií Broumov 
pak v termínu 16.- 29.4.2012 připravuje-
me opět každoroční humanitární sbírku 
použitého šatstva. Pro malé děti je 22.4. 
od 15.00 hod připravena krásná „Oře-

chová pohádka“ a Klubíčko Štěchovice 
připravuje ve středu 18.4.2012 „Pátrání 
po velikonočním zajíčkovi“, tedy soutěže 
a zvyky ve velikonočním duchu. Sezó-
nu tanečních a plesů zakončí v  sobotu 
28.4.2012 závěrečný „Věneček tanečních 
kurzů“. 

Sportovce bude jistě zajímat, že v na-
fukovací hale Mfc se bude hrát naposle-
dy v pondělí 16.4. a předpokládáme, že 
od soboty 21.4. bude již k  dispozici jak 
odkrytý antukový kurt, tak i hřiště na plá-
žový volejbal. Těšíme se navaší návštěvu 
i na vaše případné náměty, které naší 
činnost mohou zpestřit či rozšířit. Multi-
funkční centrum je tu především pro vás.

InG. PETR ŠEDIVÝ
Vedoucí Multifunkčního centra

mulTiFuNKčNí ceNTrum

zPěVObraNí 2012
Oživit tradice neprofesionálního sborového zpívání v podmínkách současné 
společnosti se pokusili členové Hvozdnického pěveckého sboru pod záštitou 
Městyse Štěchovice, uspořádáním 1.ročníku přehlídky amatérských pěveckých 
sborů s názvem ŠTěCHOVICKÉ ZPěVOBRANí 2012

V sobotu 24. března t.r. se ve štěchovickém 
Multifunkčním centru posluchačům od-
poledne postupně představilo pět účin-
kujících vokálních skupin a sborů - pěti až 
osmnáctičlenných, převážně pražských. 
BAcILLuS ESSEncIS – sbormistryně Jana 
Reimontová klasická hudba, madrigaly, 
spirituály, populární hudba nASHIRA – 
sbormistryně Ema Máchová (hvězda v sou- 
hvězdí Kozorožce) písně z Čech a Mora- 
vy, duchovní hudba, hebrejské písně Pě- 
TIKLíČ – sbormistr Pavel Machek gospel, 
swing, hebrejské písně MyŠÁcI – sbor- 
mistryně Iva Glaserová (Myšák – africký 
zpěvný pták) africké spirituály, rock, po- 
pulární hudba HVOZDnIcKÝ PěVEcKÝ 
SBOR – sbormistryně Veronika Kopecká 
klasická a církevní hudba, spirituály
V nepřetržitém programu, trvajícím dvě  
a půl hodiny, si jistě každý vyznavač zpěvu 
«a capella» (bez doprovodu) vybral z širo-
ké nabídky skladeb – napříč styly a žánry. 
Zmiňme některá jména autorů: clau-
dio Monteverdi, J. S. Bach, G. Gershwin, 
R. charles, J. Kainar, P. Eben, O. Mácha,  
J. Lennon, P. cartney a jiní.
Přehlídku ukončili všichni společně zazpí- 
vanou závěrečnou písní „V dobrém jsme 
 se sešli“ a slibem opětného setkání na 

2. ročníku Štěchovické přehlídky pěvec- 
kých sborů v příštím roce. Závěrem autor 
článku děkuje starostovi městyse Ště- 
chovice, panu Miloši Čapkovi, starost- 
ce obce Hvozdnice, paní JuDr. Heleně 
Kučerové, rodině Salomonových a Blan- 
ce Bártové z Hvozdnice za finanční pod- 
poru a členkám Hvozdnického pěvecké-
ho sboru za upečení sladkostí účinkují-
cím.

JOSeF ZáZVOrKa

PODěKOVÁNí STAROSTY
chci poděkovat za pozvání na akci, která možná nemá v okolí období. Zpěvobra-

ní ve Štěchovicích byl opravdu nádherný počin, malý festival pěveckých souborů 
různých velikostí a různých žánrů, ale jednoho společného, a to nadšení. Toto nad-
šení se prolínalo celým odpolednem a přenášelo se z účinkujících i na obecenstvo, 
které byť v nezvyklou dobu bylo  hojné a místy se do produkce zapojilo. Myslím, 
že záměr pořadatele založit tradici festivalu ve sborovém zpěvu ve Štěchovicích je 
čin opravdu chvályhodný a těším se na další ročníky.

Ještě jednou dík pořadatelům panu Zázvorkovi, paní  Benešové za nápad a pro-
dukci, panu Šedivému za poskytnutí příjemného prostředí a zaměstnancům Mfc 
za vytvoření hezkého odpoledne. na závěr dík účinkujícím souborům a nashleda-
nou při příštím ročníku  Zpěvobraní 2013. 

ČaPeK M. starosta
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  InfORMAcE, OHLASy

Dobrý den, 
pane Zázvorko,

reaguji na poslední číslo Ště-
chovických proudů. Nevím, o kolik 
obyvatel se jedná (odhad peněz je 
významný), kteří by si měli změnit 
trvalé bydliště, aby posílili rUD ve 
prospěch Štěchovic, protože zde ve 
skutečnosti bydlí, ale zjednodušení 
problému jen na obavu pronajíma-
tele, že se jim usadí podnájemník v 
domku a už natrvalo, je moc zjedno-
dušující. Vidím dvě hlavní překážky:
1)   exekutor se neptá, které věci jsou dluž- 

níka. Tomu stačí jen jméno na schránce 
(prošlo TV), a trvalé bydliště je pro něj 
dostatečný důvod k v ybílení příslušné- 
ho místa. a navíc u nás je exekutor ned- 
otknutelný. Postižený pronajímatel 
pak jen ztrácí nervy, čas a peníze 
a mnohdy se spravedlnosti nedočká.

2) Změna trvalého bydliště nepředsta- 
vuje jen vyplnění jednoho formulá- 
ře na MÚ, jak naznačuje příslušný 
článek. Zamlčuje totiž, že dotyčný 
musí udělat totéž u všech důležitých 
institucí: banka, elektřina, plyn, so- 
ciální zabezpečení (důchod), zdra- 
votní pojišťovna, finanční úřad, ka- 
tastrální úřad, atd. U mnohých je to 
jen čas a nervy, u některých i po- 
platky. Pokud máte ještě firmu, pro- 
ces se zkomplikuje: pod hrozbou 
sankce musíte s notářem (tučný po-
platek) sepsat změny do obchodní- 
ho rejstříku a podat je na rejstříkový 
soud (tučná sada poplatků) a násled- 
ně opět finanční úřad, banky, a další 
instituce. Takže opět nervy, čas, pení- 
ze. Pokud to pro člověka tedy není 
nezbytná nutnost nebo to nemá 
bezprostřední efekt, který by vyvážil 
ony nepříjemnosti, tak se tomu bude 
vyhýbat.

 aspoň vidíte, že časopis čtu 
Váš Jiří Skuhra 

Čtenářská odezva na výzvu přihlásit se  
k trvalému pobytu v místě – Štěchovice, 
Třebenice, Masečín – vyšší koeficient pro 
RuD.

Místní akční skupina Brdy-Vltava o.p.s. si Vás dovoluje pozvat
na veřejné setkání v rámci projektu Komunitní plán sociálních 

služeb regionu Brdy-Vltava

ve čtvrtek 26. dubna 2012 od 17 do 19 hodin
v jídelně MŠ Štěchovice

Téma setkání:

Problémy, které možná řešíte – krádeže (především vozidel) 
v obci, podvody, problémová mládež, problémy rodin s dětmi, 

seniorský věk a další…

Našimi hosty budou 
npor. Mgr. Jan Krátký - vedoucí OOP Hradištko  

a  nprap. Zdeněk Chalupa -  tiskový mluvčí Územního odboru 
Praha venkov jih. Společně projdeme tíživé oblasti a navrhneme 

možná řešení vedoucí k zlepšení vaší situace. 

Drobné občerstvení zajištěno.

Kontaktní e-mail pro další informace: 
koordinatorka-brdy-vltava@seznam.cz 

Těšíme se na setkání s vámi. 
Za realizační tým projektu Markéta Dvořáková, koordinátorka.

 

VelKá muzeJNí – KOsTelNí NOc
Rádi bychom informovali všechny milovníky štěchovického kostela, že dne 
1. 6. 2012 proběhne Velká kostelní noc (akce zaměřená na  seznámení 
s  kostelem sv. Jana Nepomuckého za netradičních podmínek s  bohatým 
programem do nočních hodin).

Muzejní noc je akce, při níž jsou muzea, galerie a památkové objekty otevřeny 
déle než obvykle (někdy i přes půlnoc) a vstupné do nich je navíc buď snížené, nebo 
úplně zdarma. Organizátoři muzejních nocí se tak snaží vzbudit v řadách široké ve-
řejnosti zájem o muzea a podobné instituce.

V roce 2012 vyhlásila Asociace muzeí a galerií ČR ve spolupráci s Ministerstvem 
kultury a  národním muzeem již osmý ročník festivalu muzejních nocí 2012. 
fenomén muzejních nocí patří ve velkých evropských metropolích již řadu let ke 
stálým prezentacím kulturního dědictví zvláště atraktivním způsobem. Muzea 
a galerie nabízejí nočním návštěvníkům kromě prohlídek svých stálých expozic 
a výstav také řadu doprovodných i kulturních programů a stávají se místy mimo-
řádných a nečekaných zážitků a setkávání.

Podrobný program a časový plán akci se dozvíte na webových stránkách měs-
tyse Štěchovice, ve schránkách, na vývěskách. Plánována je prohlídka zvonice, 
kúru, kulturní program.

Pan Čapek (starosta) a pan Debek se velice těší na vaši návštěvu.

Využijte této příležitosti, poznejte svou památku do všech podrobností.

PODPORUJEME
VAŠI BUDOUCNOST
www.esfcr.cz



Takový byl

16



 



Vydává Úřad městyse Štěchovice / registrační číslo MK ČR E 18112 / redakční rada: šéfredaktor – Josef Zázvorka, členové – Hlaváčková Olga, Bc. Ondroušková Renata,  
Kulhánková Eva, Broulík Zbyněk, Strnad Michal, Mgr., Tomášková Lenka / Nevyžádané rukopisy a  fotografie se nevracejí / Otištěné názory čtenářů se nemusejí shodovat se 
stanoviskem redakce / za obsahovou a věcnou správnost příspěvků odpovídají jejich autoři / za obsah inzerátu odpovídá inzerent / adresa redakce a inzerce: Úřad městyse Štěchovice, 
Hlavní 3, 252 07 Štěchovice, e-mail: stechovickeproudy@seznam.cz. Uzávěrka příspěvků a inzerce je vždy do 20. dne v lichém měsíci roku. Texty neprocházejí jazykovou úpravou. 

Grafická úprava: PAPAVER. distribuuje česká pošta. Tisk: VAMB Štěchovice. 

Výuka ANGLICKÉHO, 
FRANCOUZSKÉHO 

a ŠPANĚLSKÉHO jazyka
IndIvIduální a tvořIvý přístup.

Možnost IntenzIvní výuky, 
konverzace na vybrané téMa.

výuka na slapech a okolí
bližší informace na: 

www.jazykylehce.cz  tel.: 721 459 917


